

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, March 31, 2017 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 31 mars 2017 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

C. Clark-Kazak
C. Coates
E. Coburn
B. Connell
A.-A. Cyr
A. Dawson
G. Ewen
L. Frew
M. C. Guzmán
L. Hébert
G. Houle
D. Ipperciel
L. Jackson
A. Karoui

S. Kirschbaum
M.- E. Lebel
W. Maas (Chair)
E. Light
I. Martin
N.-G. Martineau
J. Michaud
S. Paradis
A. Pyée
E. Raventos
I. Roberge
J. Robinson
M. Roy
D. Savard

C. Silva
P. Theophanidis
A. Zamora
S. Dreher
K. Reynolds
E. Ascencio
K. Clark
J.-P. D'Angelo
N. Goel
A. Golijanin
J. Hajduk
L. Hutchins
E. Leahy
D. Norenberg
M. Turner

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

2. Minutes of the previous meeting

▪ March 3, 2017

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

There were none.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 35.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 3 mars 2017

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

Il n'y en a aucune.

5. Principal's and Associate Principal's Remarks

The Principal mentioned the following:

- All five Glendon applicants to the Academic Innovation Fund were successful and the Principal congratulated the recipients.
- The Glendon Indigenous Strategy to be tabled by PPNC
- The preparation programs in the health professions – \$2.3M could be allocated for a 5 year period
- The Francophone University - The Planning Board for a French-Language University is working on a report due by summer 2017. Existing documentation pertaining to the project will be circulated to members and it was suggested that Dyane Adam be invited for more information.

The Associate Principal, Research & Graduate Studies reminded members of the colloquium on Linguistic Diversity and the Principal's Awards reception on Monday, April 3, 2017. She also talked briefly about the importance of researchers to obtain the necessary ethics approval for projects with human or animal participation.

6. Reports from Standing Committees

(a) Curriculum Committee

A. Pyée presented the Curriculum submissions from the departments of French Studies and Mathematics and they were all **approved**.

(b) Policy, Planning and Nominating Committee

- Glendon Indigenous Strategy
N. Martineau presented the document pertaining to [Glendon Indigenous Strategy](#) and it was **approved** with some minor amendments.

5. Remarques du principal et des vice-principaux

Le principal mentionne les points suivants :

- Les cinq candidats Glendon au « AIF » ont reçu les fonds et le principal félicite les récipiendaires.
- La stratégie autochtone de Glendon a été présentée par le CDPMC.
- Programmes de préparation aux professions de la santé – 2,3M\$ pourraient être alloués pour une période de 5 ans
- L'Université francophone - Le Conseil de planification pour une université de langue française travaille sur un rapport prévu pour l'été 2017. La documentation existante relative au projet sera circulée aux membres et il est suggéré que Dyane Adam soit invitée pour de plus d'informations.

La vice-principale à la recherche et aux études supérieures rappelle aux membres du colloque sur la diversité linguistique et la réception des prix d'excellence du Principal le lundi 3 avril, 2017. Elle parle aussi brièvement de l'importance aux chercheurs d'obtenir l'approbation éthique nécessaire pour les projets qui impliquent les humains ou animaux.

6. Rapports des comités permanents

Curriculum Committee

A. Pyée présente les soumissions des départements des Études françaises et des mathématiques et elles sont toutes **approuvées**.

(a) Comité de direction, planification et mises en candidature (CDPMC)

- Stratégie autochtone de Glendon
N. Martineau présente le document concernant la stratégie autochtone de Glendon et il est **approuvé** avec certains changements mineurs.

▪ **Nominating Report**

The following were elected by acclamation:

Chair of Council: Willem Maas
CASTL: Stéphane Couture
Curriculum Committee: Lee Frew
Petitions Committee: Vincent Hildebrand & Swann Paradis
PPNC: Elaine Coburn
Tenure, Promotion and Research Grants Committee: Christopher Campbell & Valerie Schoof
Committee on Technology and Learning: Laura McKinnon

It was noted that the Call for nominations for vacant position will remain open until the next meeting.

▪ **Rapport sur les mises en candidature**

Les personnes suivantes sont élues par acclamation :

Président du Conseil : Willem Maas
CNAP : Stéphane Couture
Comité des programmes : Lee Frew
Comité des pétitions : Vincent Hildebrand & Swann Paradis
CDPMC : Elaine Coburn
Comité de promotion, permanence et subventions de recherche : Christopher Campbell & Valerie Schoof
Comité sur la technologie et l'apprentissage : Laura McKinnon

On note que les mises en candidature pour les sièges encore vacants resteront ouvertes jusqu'à la prochaine séance.

7. New Business

Martin Bunch, the Chair of the President's Sustainability Council gave a presentation on "[Developing a Strategy for Sustainability at York](#)".

Evan Light talked about the "[York University Advisory Committee on Responsible Investment](#)".

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 15:00 p.m.

7. Affaires nouvelles

Martin Bunch, le président du « President's Sustainability Council » donne une présentation sur « [Developing a Strategy for Sustainability at York](#) ».

Evan Light parle du « [York University Advisory Committee on Responsible Investment](#) ».

8. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 00.